
Zápis z 5. jednání Výboru pro bezpečnost a legislativu ZHMP  
 
 
Datum konání:     21. 5. 2014 od 16,00 h do 17,10 h 
Přítomni:              dle prezenční listiny 
 
 
1. Program 4. jednání  
Program byl odsouhlasen přítomnými členy (hlasování 6-0-0). 
 
 
2. Kontrola zápisu 
Zápis z 3. jednání byl bez připomínek odsouhlasen přítomnými členy (hlasování 6-0-0) 
 
3. a) Zpráva KŘ policie HMP k bezpečnostní situaci v HMP za duben 2014 
Komentář ke zprávě provedl v zastoupení ředitele policie plk. JUDr. Ivan Smékal, který uvedl 
pozitivní zprávu týkající se celkového poklesu kriminality ve sledovaném období od 1.1.2014 
do 30.4.2014, včetně zvýšení objasněnosti trestných činů. Ohledně vražd řidičů taxislužby 
zmínil pouze posílení pracovního týmu, přesto zatím nepřineslo žádný pozitivní výsledek. 
Dále uvedl, že při vyšetřování krádeže hodinek v hodnotě 5 mil. korun v  Pařížské ulici, 
nesmírně pomáhá kamerový systém, který přinesl spoustu zajímavých informací v rámci 
vyšetřování.  
Diskuze: 
P. Hána – poznamenal, že je rád, že je případu vražd řidičů taxislužby věnována taková 
pozornost. Dále se zajímal o problematiku týkající se narůstajícího počtu ujíždějících 
pachatelů a řidičů pod vlivem návykových látek. 
JUDr. Smékal – uvedl, že nárůst řidičů pod vlivem drog se těžko srovnává, ale v každém 
případě je této problematice věnována náležitá péče, pachatele se daří odhalovat a na první 
týden v červnu je připravována velká akce na řidiče pod vlivem alkoholu a drog. 
Ing. Šenarová – upozornila na zvýšení kriminality v její oblasti (vilové čtvrti). Úřad na 
ochranu os. údajů zamezuje zavčas oznamovat skutečnosti – pronajímání nemovitostí 
zločincům, které ohrožuje při nejmenším majitele. 
JUDr. Smékal – reagoval na upozornění tak, že vyhodnocení kriminality ve vilové čtvrti a na 
MČ mají na starosti starostové ve spolupráci s policií a ujišťuje, že se problematikou zabývají. 
 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere zprávu PČR k bezpečnostní situaci v HMP 
za  duben na vědomí.  

hlasování 7-0-0 
 

(přišel JUDr. Blažek) 
 

3. b) Zpráva ZZS HMP k bezpečnostní situaci v HMP za duben 2014 
Na zprávu byl připraven v zastoupení ředitele ZZS reagovat MUDr. Jiří Danda, který 
upozornil zejména na problematiku umísťování pacientů s mozkovou příhodou na lůžka JIP, 
z důvodu nedostatku akutních lůžek. Další informace se týkala nárůstu sebevražd skokem pod 
vlak nebo z mostu, pravděpodobně inspirovaných smrtí pí. Bartošové. 
J. Liška – podělil se o informaci od primáře neurologie, že po jakémkoli úrazu hlavy musí 
pacient projít neurologickým vyšetřením a to je hlavní příčinou nedostatku akutních lůžek pro 
vážné úrazy. 



usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere zprávu ZZS HMP k bezpečnostní situaci 
v HMP za duben 2014 na vědomí.  

hlasování 7-0-0 
 
3. c) Zpráva HZS HMP k bezpečnostní situaci v HMP za duben 2014  
Ke zprávě se vyjádřil v zastoupení ředitele HZS plk. Ing. Oldřich Klegr. Neoznámil žádné 
zásadní změny, pouze vyzdvihl informaci, že při oslavách „pálení čarodejnic“ nedošlo 
vzhledem k příznivým klimatickým podmínkám na území HMP k žádnému požáru 
v přírodním prostředí, ačkoli v minulých letech jich bývaly desítky. Oznámil také, že na den 
22.10.2014 je plánováno zásadní cvičení „Chemický útok na metro“, připravované s ostatními 
složkami a organizacemi, které proběhne v nočních hodinách. 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere zprávu HZSP k bezpečnostní situaci v HMP 
za  duben 2014 na vědomí.  
 

hlasování 6-0-0 
(na hlasování nebyla přítomna JUDr. Krobová Hášová)  

 
3. d) Zpráva MP HMP k bezpečnostní situaci v HMP za duben 2014  
Zprávu předložil ředitel Městské policie HMP Ing. Eduard Šuster. 
Diskuze: 
J. Liška – upozornil na malou aktivitu policistů na Praze 10, konkrétně Strašnice, Vršovice. 
Policisty není vidět hlavně kolem metra, kde se nachází velké množství bezdomovců 
konzumujících alkohol, kradou se zde opakovaně plechy, okované dveře. 
Ing. Šuster – uvedl, že tento problém se opravdu nabývá na intenzitě, vede ke zvyšování 
nákladů MČ, v nejbližší době budou uvolněny prostředky na řešení. Chystá se na návštěvy 
starostů MČ Prahy a dále přislíbil, že bude kontaktovat své lidi. 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere zprávu MP HMP k bezpečnostní situaci 
v HMP za duben 2014 na vědomí.  

hlasování 7-0-0 
(na hlasování byla opět přítomna JUDr. Krobová Hášová) 

 
4. Zpráva o činnosti SS HMP za duben 2014 
Zprávu okomentoval náměstek ředitele SS HMP Libor Kousal, který ubezpečil přítomné, že 
protipovodňová opatření jsou opět plně funkční, vše je řádně odzkoušeno a připraveno v 
případě potřeby. 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere zprávu o činnosti SS HMP za duben 2014  
na vědomí.  

hlasování 7-0-0 
 
5. Analýza dopravních nehod 
Předseda výboru P. Hána se vyjádřil k analýze dopravních nehod v souvislosti s opatřeními 
k omezování dopravy na území HMP, kterou vypracovala Technická správa komunikací 
HMP. Domnívá se, že na některých místech, kde byla opatření (zvýšené plochy křižovatek, 
příčné zpomalovací prahy, střední dělící ostrůvky na přechodech pro chodce) instalována, 
nejsou tolik potřeba a ztrácí tím efekt, doufá, že do budoucna budou realizována tam, kde jsou 



skutečně potřeba. Tuto problematiku má nyní na starosti radní HMP pro oblast dopravy pan 
Ing. Jiří Pařízek. 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere analýzu dopravních nehod, vypracovanou 
TSK HMP na vědomí.  

hlasování 7-0-0 
 
6. Závěrečná zpráva o cvičení Blackout 2014 
Zprávu předložil ředitel odboru bezpečnosti a krizového řízení MHMP Ing. Josef Juránek a 
doplnil, že „Vyhodnocení cvičení BLACKOUT 2014“, které bylo projednáno Bezpečnostní 
radou HMP dne 5. května 2014 bylo na tomto jednání také jednomyslně schváleno. Vzhledem 
k závažnosti některých zjištění doporučuje předložit informaci o cvičení BLACKOUT 2014 
Zastupitelstvu HMP a z důvodu opatření navržených ke zlepšení situace ve vztahu ke státu, 
Bezpečnostní radě státu, poté přenést celou problematiku na stát. 
diskuze: 
J. Liška – chtěl by poděkovat všem, kdo cvičení BLACKOUT 2014 připravovali a realizovali, 
považuje toto téma za velice důležité. 
P. Hána – děkuje všem členům výboru, na základě kterých se toto téma stalo diskutovanou 
problematikou. 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere závěrečnou zprávu o cvičení Blackout 2014 
na vědomí.  

hlasování 7-0-0 
 
7. Povodňový plán HMP 
Předkladatel zprávy byl ředitel odboru bezpečnosti a krizového řízení MHMP Ing. Josef 
Juránek. Informoval o aktualizaci Povodňového plánu HMP, která byla započata na základě 
nařízení primátora HMP po vyhodnocení povodně z června 2013. Zásadním důvodem 
aktualizace bylo dobudování posledních úseků protipovodňové ochrany HMP ve Velké a 
Malé Chuchli a dále jeho zpřesnění na základě získaných zkušeností z červnové povodně. 
S platností od 1. ledna 2014 vydal Český hydrometeorologický ústav novou konsumpční 
křivku pro Vltavu. Výstavbu PPO bylo nutné seřadit do bloků jednotlivých etap a urychlit 
zahájení výstavby o několik hodin. Dne 12. května 2014 byl nově přepracovaný PP HMP 
schválen primátorem HMP. Doplnil také, že některé změny jsou tak zásadní, že bude PP HMP 
předložen Ministerstvu životního prostředí České republiky, které ho schválí, popř. upraví. 
Dalším postupem ve věci PP HMP je vzhledem k jeho obsáhlosti provedení proškolení všech 
členů povodňové komise HMP (3. skupiny), probíhá také jednání s tajemníky ohledně 
oznamovací povinnosti. 
diskuze: 
J. Liška – tázal se kdo má na starosti dopravu protipovodňových stěn. 
Ing. Juránek – uvedl, že mají nasmlouvané firmy. 
D. Hodek – vyjádřil se ke zpoždění na Kampě, kde upřesnil, že se velmi rychle vše dohnalo a 
dopadlo výborně. 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere zprávu o PP HMP na vědomí.  

hlasování 9-0-0 
(dostavili se JUDr. Ledl a JUDr. Teska Arnoštová) 

 
8. Volba přísedících Městského soudu v Praze 
a) opětovná volba 



usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP navrhuje znovuzvolení všech 11 přísedících 
z předloženého seznamu, který byl předmětem jednání. 

hlasování 8-0-0 
(na hlasování nepřítomna Ing. Vorlíčková) 

 
b) noví přísedící 
usnesení: 
 Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP navrhuje zvolení nové zájemkyně z předloženého 
seznamu, který byl předmětem jednání. 

hlasování 8-0-0 
(na hlasování nepřítomna Ing. Vorlíčková) 

 
 
 

Další jednání Výboru pro bezpečnost a legislativu ZHMP se uskuteční 11. 6. 2014 od 
16,00 hodin na MHMP, Mariánské n. 2, Praha 1, č. dv. 430. 
 
 
 
Zapsala: Bc. Aneta Černá     
 
Ověřili: Petr Hána 
 
  Mgr. Petr Trombik 

 
 


	Zapsala: Bc. Aneta Černá



